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Velká škoda!
Koncem února se uskutečnil kulatý stůl „Zálohování 
PET lahví (nejen) očima spotřebitele“. Bylo to téměř 
přesně o měsíc později, co skupina Zálohujme? před
stavila své nezávislé studie a já jsem se strašně moc 
těšil na názorový střet, vyhradil jsem i dostatečný 
prostor v tomto čísle.

Jenže to mělo velkou a zásadní vadu na kráse. Při 
prostudování programu jsem zjistil, že mezi pozvaný
mi chybí kdokoliv ze skupiny Zálohujme?. Tak logicky 
zjišťuji co se děje, proč tomu tak je. Byl jsem nakonec 
velmi potěšen jednak proto, že se jednomu zástupci 
skupiny podařilo získat místo u kulatého stolu a také 
proto, že v rámci diskuze jasně padla výtka, že mezi 
účastníky chybí Karlovarské minerální vody.

Další nemilé překvapení na mě čekalo v podobě 
výstupní tiskové zprávy, která byla tendenčně namí
řená proti zálohám, a chyběly v ní argumenty, které 
padly pro zálohy. Tak jsem si říkal „nebyl jsem náho
dou na jiné akci?“ Posléze došlo dokonce к úpravě 
tiskové zprávy. Ne, že by šlo o nějaký zásadní obsa
hový posun, ale už tento samotný fakt o něčem ne
pěkném něco vypovídá.

Pochopitelně se mluvilo o studii EKO-KOMu. Ana
lýza hovoří o intenzifikaci sběru, dotříďování SKO, 
ale na zajištění samotné recyklace plastů se úplně 
zapomnělo. Čekal bych třeba apel na zásadní zvýšení 
skládkovacího poplatku. Zcela zásadně mi také chybí 
principy cirkulární ekonomiky, tedy uzavírání mate
riálových toků. Jak se dostane PET zpět к  výrobcům 
balených vod, kteří budou mít povinnost a hlavně 
sami chtějí vyrábět z recyklátu. Namísto toho se ho
voří, jak je PET žádaný v textilním průmyslu.

Osobně nemohu takovéto akce jakkoliv brát váž
ně, je to jen ztráta času, a to je velká škoda, dobré 
poučeni pro ostatní. V konečném důsledku, když se 
dozvídám o placené kampani proti zálohám, tak si 
o všem myslím své. □
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